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DDee CChhrriisstteennUUnniiee pprreesseenntteeeerrtt zziicchh ooookk oopp hheett iinntteerrnneett::
 http://putten.christenunie.nl: De website voor de ChristenUnie in Putten.
(U vindt hier de weblogs en/of tweets van de wethouder en de raadsleden)

 http://gelderland.christenunie.nl: De website van provinciale fractie van van
de staten van Gelderland.
 http://veluwe.christenunie.nl: De website voor het waterschapsbestuur.

Zoals u misschien wel weet is de contributieinning sinds enige tijd centraal
geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens een
gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel
opgedroogd. Uw giften zijn echter nog steeds veel waard.
Daarom de oproep om een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de
ChristenUnie Putten. Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als
de giften zijn aftrekbaar voor de belastingen!
Uw Penningmeester, Paul van der Leeden

Uw gift is heel wat waard
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Van de voorzitter
Beste ChristenUnie vrienden en vriendinnen,
Het 3e nummer van ChristenUnieNieuws in 2014 ligt al weer voor u. Na het
zomerreces heeft de fractie in september en oktober al weer vele vergaderingen
en bijeenkomsten bijgewoond. Als ik deze inleiding schrijf loopt de bespreking van
de begroting van 2015 volop. Die ziet er voor Putten gelukkig goed uit. We kunnen
onze taken uitvoeren zonder dat we de belastingen veel hoeven te verhogen. We
behoren qua belastingdruk dan ook nog steeds tot de goedkopere gemeenten van
Nederland.
In dit nummer zult u diverse bijdragen van de fractieleden aantreffen. Fantastisch
hoe zij zich inzetten voor alle inwoners en bedrijven in Putten. Als u suggesties of
opmerkingen hebt naar aanleiding van deze bijdragen zouden we dat natuurlijk
zeer op prijs stellen. Schroom dus niet hen te benaderen. Dat zullen ook zij heel
erg op prijs stellen, en geeft hen
de mogelijkheid om met onze
achterban in contact te komen.
Zo hopen we met u het
lidmaatschap van de
ChristenUnie ook inhoudelijk
vorm te kunnen geven. De raads en commissieleden kunnen u namelijk het beste
vertegenwoordigen als ze weten wat er in het veld leeft, en hoe er over de
verschillende onderwerpen gedacht wordt.
Gelukkig hebben we het heel goed in ons dorp. Dit ondanks alle uitdagingen en
economische ontwikkelingen. Dat heeft zeker te maken met de arbeidszin in onze
gemeente waardoor er in de afgelopen jaren ondanks het verlies aan
werkgelegenheid ook weer vele banen zijn bijgekomen. Hen die nog naar werk
zoeken wensen we alle succes toe. Niet iedereen heeft mogelijkheden op de
arbeidsmarkt. Dit soms vanwege gezondheid of andere omstandigheden. Dat
brengt ons bij een ander onderwerp wat in 2015 volop zal gaan spelen. Per 1
januari zal de gemeente namelijk verantwoordelijk worden voor de uitvoer van
diverse WMO taken, en zal ook de jeugdzorg op het bordje van de gemeente
komen te liggen. Deze laatste taak ligt nu nog bij de provincie.
Bij de verkiezingen hebben we als ChristenUnie campagne gevoerd rondom een
3tal speerpunten. Dat waren (samen)werken “aan de zorg”, “de christelijke
identiteit” en “aan werk en inkomen”. Als doelstelling bij het eerste speerpunt
hebben we aangegeven te gaan voor Putten als zorgzaamste gemeenschap van
Nederland.
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Onze wethouder Ard Kleijer heeft daar vanwege de transitie van de zorg met de
ambtenaren en de raad een fikse kluif aan. De doelstelling is om de zorg efficiënter
uit te voeren, en daarmee goedkoper te maken, en beter te laten aansluiten bij de
vraag. Dat is makkelijker gezegd dan gedaan. Nog steeds worden gemeenten
verrast door allerlei wetjes die in bepaalde situaties weer zorgen voor
uitzonderingen en specifiek maatwerk. De overgang zal dan ook naar verwachting
niet zonder opstartproblemen verlopen. Voor de najaarsvergadering hebben we
dan ook gekozen voor het thema “Transitie van de Jeugdzorg” zodat we dit
onderdeel eens nader kunnen belichten.
In het vorige nummer schreef ik dat we graag suggesties wilden ontvangen voor
een andere opzet van de avond. Dit om de opkomst te vergroten. We hebben als
bestuur nu voor de volgende aanpak gekozen. We beginnen om 19:00 met een
inloop voor de ledenvergadering die we om 19:30 willen beginnen. De enige
onderwerpen voor de
ledenvergadering zijn
de begroting van
2015 en de
rondvraag. Om 20:00
sluiten we de
vergadering, en gaan
we beginnen aan onze thema avond. Voor dit gedeelte van de avond wordt het
publiek breed uitgenodigd. Naast leden van belangengroeperingen en
maatschappelijke organisaties, zullen ook leden van andere politieke partijen
worden uitgenodigd. We hebben 3 sprekers en daarna een forumdiscussie. Naast
de 3 sprekers zal ook onze wethouder in het forum zitting nemen. Ik daag u allen
uit om te beproeven of we als gemeente er alles aan doen om de meest zorgzame
gemeenschap van Nederland op het terrein van in ieder geval de jeugdzorg
worden. Komt u ook?
Dat biedt u tevens de mogelijkheid om andere inwoners van Putten te winnen als
lid of donateur van de ChristenUnie. Verderop in deze uitgave vindt u een nadere
uitleg welke premie u met deze actie kunt verdienen. Ook dit is een activiteit die
uw aller aandacht mag hebben.
Ten slotte wens ik u allen veel leesgenoegen bij deze interessante uitgave van
ChristenUnieNieuws. Ik wil alle mensen die een bijdrage hebben geleverd hartelijk
danken, en wens u allen Gods zegen toe.
Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof.
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Putten: zorgverandering ligt op koers
We liggen op koers. Ik schrijf dit op vrijdagmiddag 17 oktober, met nog 41
werkdagen te gaan is het 1 januari 2015. Een datum die door sommigen met angst
en beven tegemoet wordt gezien.
Op 1 januari 2015 wordt de gemeente Putten verantwoordelijk voor een groot
aantal zorgtaken: dagbesteding, begeleiding vanuit de AWBZ, alle Jeugdzorg en
de participatiewet, voor mensen die een bijstandsuitkerin, of een arbeidshandicap,
of een grote afstand tot de arbeidsmarkt hebben.
In de landelijke media verschijnen de laatste maanden veel berichten, alsof per 1
januari 2015 de zorg verdwijnt en het
allemaal verschrikkelijk slacht gaat worden.
Bangmakerij noem ik dat. De zorg verdwijnt
niet uit Nederland en zeker niet uit Putten.
Even een aantal feiten op een rij voor Putten per1 januari 2015:
WMO:
• alle thuiszorgorganisaties die in Putten werkzaam waren zijn er nog steeds
werkzaam;
• er bestaat nog steeds het WMO loket waarbij u al uw vragen over de zorg kunt
stellen;
• er zijn 42 organisaties gecontracteerd die zorg leveren op het gebied van
begeleiding en dagbesteding, dat gaat van lokale zorgboerderij tot landelijke
instellingen;
• er bestaat nog steeds het PGB, wellicht in een iets andere vorm als dat u gewent
was;
• de identiteitsgebonden zorg is gewaarborgd;
• iedereen met een WMOtaxivergoeding is opnieuw geïndiceerd, zodat op een
goede manier gebruik gemaakt kan worden van de regiotaxi Gelderland.
Jeugdzorg:
• toegang tot Jeugdzorg gaat via het Basisteam Jeugd dat gevormd wordt door
BuurtzorgJong;
• we ronden we voor 1 november 2014 de inkoopcontracten met zorgaanbieders
af;
• de identiteitsgebonden zorg is gewaarborgd;
• er wordt nauw samengewerkt met Medicamus, die namens de huisartsen
spreekt;
Participatiewet:
• onze eigen sociale dienst helpt mensen bij het terugkeren op de arbeidsmarkt;
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• we zijn nog bezig met plannen over de rol van de oude Sociale Werkbedrijven
Inclusiefgroep en Proson, daar verwachten we in april 2015 helderheid over te
hebben;
Iedereen die een indicatie heeft voor zorg en waarvan die indicatie in 2015
doorloopt houdt dezelfde zorg als in 2014.
Zal alles vanaf 1 januari 2015 in
een keer goed gaan? Nee er
zullen best fouten gemaakt
worden en die moeten we dan
snel oplossen. Wij gaan ervoor zorgen dat iedereen voor 1 januari 2015 weet waar
en hoe er meldingen gedaan kunnen worden van zaken die fout gaan.
Tegelijkertijd moeten we ook niet doen alsof in de afgelopen jaren altijd alles
vlekkeloos is gegaan. De zorg is meer dan enig ander beroep mensenwerk.
Ik ben blij dat er raadsbrede steun is voor de aanpak van de zorgtaken, zoals die
door de gemeente Putten tot op heden is gedaan. Met alle onzekerheden over
wetten, regels en veranderend beleid dat nog bijna dagelijks uit den Haag lijkt te
komen, durf ik te stellen dat Putten voldoende in staat is om op 1 januari 2015 de
benodigde zorg aan haar inwoners te leveren.
Heeft u vragen, opmerkingen, onzekerheden schroom niet om een van onze
raadsleden of mij te bellen of te mailen. (akleijer@putten.nl)
Met vriendelijke groet,
Ard Kleijer
Wethouder zorg

Putten: zorgzaamste gemeenschap van Nederland
In verkiezingstijden doen politieke partijen geweldige beloften. Beloften die vaak te
mooi zijn om waar te zijn. Helaas zijn ze vaak ook te mooi, helaas komt van veel
beloften na de verkiezingen niets terecht.
Is Putten in staat de ‘Zorgzaamste gemeenschap van Nederland’ te worden? Dit
vraag ik mij af terwijl ik zit te schrijven. Op het moment dat ik de vraag stel durf ik
deze tegelijkertijd ook met een heel stellig ‘JA’ te beantwoorden.



CUNieuws 201403 7

Want
 In Putten hebben we oog voor elkaar.
 In Putten zien we naar elkaar om.
 In Putten hebben we een college dat lef toont, een wethouder, in de persoon van
Ard Kleijer, die echt werk maakt van deze belofte. Maar ook een coalitie die het
college hier van harte bij steunt.
Putten wordt nog wel eens afgespiegeld als een gemeenschap van eigenheimers.
Misschien zijn we dat ook wel. Misschien moeten we dat ook wel vooral blijven!
Putten is de op 3 na financieel gezondste gemeente van Nederland. In Putten
durven we keuzes te maken en laten we ons niet leiden door wat anderen (in de
regio) zeggen. In Putten varen we onze eigen koers en… dat doen we uit
overtuiging! Het besluit om voor de uitvoering van de Jeugdzorg aan de slag te
gaan met Buurtzorg Jong nemen we wel overwogen. Wel overwogen omdat we
het een goede keuze vinden. De Jeugd, dat is onze zorg, dat is onze
verantwoordelijkheid, die verantwoordelijkheid nemen we ook.
Naast het feit dat we kiezen voor Buurtzorg
Jong, zetten we ook stevig in op preventie,
want.. voorkomen is beter dan genezen. En
ieder kind dat we via preventie uit de
Jeugdzorg kunnen houden is er één. Eén
kind, zonder beschadiging, zonder littekens,
een kind zonder geschiedenis! Want daar gaat het ons uiteindelijk om! Een kind
zonder beschadiging, een kind dat in een gezonde leefsituatie kan opgroeien.
In de decentralisaties gaat het niet alleen om de Jeugd, maar om iedereen die de
hulp nodig heeft. Als ChristenUnie zijn we van mening dat er niemand buiten de
boot hoeft te vallen. Als fractie zullen we het college hierin dan ook maximaal
faciliteren. Tijdens de komende begrotingsbehandeling zal dit ook één van de
speerpunten van de ChristenUnie zijn. Als iemand buiten de boot dreigt te vallen
dan dient het college de mogelijkheid te hebben om snel en adequaat te kunnen
schakelen, zonder een politieke molen op te moeten starten.
Dit politieke werk kunnen we niet alleen, daar is hulp voor nodig, hulp van onze
Hemelse Vader, maar ook betrokkenheid vanuit onze achterban. We vragen u dan
ook te bidden voor ons politieke werk, voor alles wat er in ons dorp gebeurd.
Naast uw gebed vragen we u ook om alert te zijn en om te zien naar uw naaste.
Gemeenschap zijn we namelijk met elkaar.
Een hartelijke groet uw raadslid en fractievoorzitter,
Lubbert van den Heuvel
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In deze periode dat ChristenUnie nieuws uitkomt zijn we als raad en dus ook als
fractie bezig met de begroting van het volgend jaar. Anno Domini: van het jaar des
HEEREN 2015, om het maar even formeel te zeggen.
Het mooie van deze begroting is, dat er veel in staat wat direct uit het
coalitieakkoord komt en dus ook voor de ChristenUnie heel herkenbaar is. Het
coalitieakkoord is nog vers en de weerspannigheid van de dagelijkse processen
heeft het nog niet vertroebeld. Dat is in de begroting te proeven. Het is trouwens
een heel goed leesbare begroting geworden. Het beleid staat niet alleen goed
omschreven – wat gaan we doen en hoeveel gaat het kosten – het is ook
toegankelijk geschreven voor de politiek geïnteresseerde lezer.
Ook nieuw is de begroting over de drie transities. De participatiewet, de overgang
van de ABWZ naar de WMO en tenslotte de jeugdzorg. Dit dossier is niet alleen
beleidsmatig belangrijk, ook de bijbehorende financiën zijn spannend.
Ik vind het altijd jammer, dat zo’n
gemeentelijke begroting voor een groot deel
‘uitvoerend werk’ is van wat de rijksoverheid
ons voorschrijft. Onderwijs bijvoorbeeld is in
hoofdzaak uitvoerend: Den Haag bepaalt hoeveel we krijgen en waar het heen
gaat. We mogen en kunnen (gelukkig) niet iets over de inhoud van het onderwijs
zeggen, daar gaat de onderwijsinspectie over en niet de gemeenteraad.
Maar op andere gebieden blijft er gelukkig nog wel wat speelruimte over. Het
onderhoud van de wegen mogen we zelf bepalen, als we ons tenminste houden
aan wet en regelgeving. Onderhoud van groen is ook een post waarop we zelf
veel invloed kunnen uitoefenen.
Als raad stellen we de programmabegroting vast. Dat betekent dat we vaststellen
op grote lijnen en niet gaan over elke detailinvulling van de begroting. Het college
kan dus wel schuiven met de budgetten maar alleen binnen hetzelfde programma.
Om maar een voorbeeld te noemen: het college kan geld dat beschikbaar is voor
de WMO, maar niet zomaar inzetten voor wegenonderhoud, daar is een
raadsbesluit voor nodig. Het college moet dan aan de raad een voorstel doen,
waarom ze geld van het ene budget naar het andere willen overhalen. Het is niet
gebruikelijk om van budget te wisselen, en de raad zal dat dus ook echt niet
zomaar goedkeuren.
De begrotingsvergadering was voorheen altijd een heel ritueel. We begonnen op
vrijdagmiddag met vergaderen al vanaf een uur of één en dan gingen we door tot
ongeveer zes uur. Rond die tijd kwamen de partners van de raadsleden ook naar

In het jaar des HEEREN 2015
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de raad toe en dan gingen we gezamenlijk uit eten bij een van de restaurants in
Putten, bij toerbeurt natuurlijk, want de raad mag geen voorkeur hebben voor een
bepaald restaurant. Maar die tijd is geweest. We vergaderen nu op een “normale”
donderdagavond en gaan dus dan niet uit eten met partners, dat doen we bij een
andere gelegenheid. Maar al vergaderen we nu op een normaal tijdstip, nog
steeds is de begrotingsvergadering een belangrijke raadsvergadering. Het beleid
voor het aankomend jaar wordt daarin vastgesteld.
U kunt dus als inwoner in dit document zien wat we gaan doen in 2015 en wat het
kost, want het is tenslotte uw belastinggeld waar we
alles van moeten betalen. We beslissen dus niet
zomaar even wat we met dat belastinggeld doen.
Daar studeren we op als fractie en discussiëren er als
raad ook nog over. En soms doen we een voorstel
voor een verandering. Die veranderingen worden voorgesteld door een motie of
een amendement in te dienen. Dus als u een verandering of wijziging zou willen,
laat het ons weten. En o ja, zo’n verandering moet wel ergens van betaald
worden… Dus of u er meteen maar even bij wilt aangeven, waar u dan geld
vandaan wilt halen!
Peter Brink
Raadslid en commissielid van Bestuur en Economie

Integriteit als centrale deugd van een politicus
Tegenwoordig is er veel aandacht voor integriteit in het publieke domein. Zo ook in
gemeente Putten, op 11 november a.s. vindt het debat over integriteit plaats.
Integriteit is verwant aan deugden zoals eerlijkheid, transparantie, oprechtheid,
respect voor belangen van een ander, onkreukbaarheid, en aan leven volgens het
adagium: ‘wat gij niet wilt dat u geschiedt, doet dat ook een ander niet.’ De
integriteit wordt dan ook geproefd als het ideaal, dat men zegt na te willen streven,
en niet strookt met persoonlijke belangen. De grote vraag die deze discussie
oproept: hoe geven we integriteit vorm; handen en voeten?
Het geplande debat leidt tot gesprekstof onder de volksvertegenwoordigers. Er
worden vragen gesteld, zoals waarom dit debat? Gaan we een ieder bekritiseren?
De spiegel van eerlijkheid, rechtvaardigheid en oprechtheid zal – denk ik  de
nodige (onderliggende) emoties geven. Voor mij als politicus van de ChristenUnie
is het een deugt om deze discussie onderling met elkaar te voeren. Het open met
elkaar bespreken over wat goed besturen is met een vertaalslag naar de betekenis
voor ons raadsleden, is als een grondtoon voor het slagen van goed concert.

Lees verder op pag. 19
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Voor de vraag hoe open en oprecht kan en mag iemand zijn als politicus, wil ik u
meenemen naar het gedachtegoed van Augustinus van Hippo (354 – 430). Deze
bisschop / theoloog sprak over integriteit in het begin van de geschiedenis van de
Westerse eenheid. Hij was actief met het voorschrijven van richtlijnen
(Praeceptum). Richtlijnen om zijn medebroeders, die pastorale publieke functies
bekleedden, aan te sporen om gezamenlijk te wonen en te leven als één ziel en
één van hart, op weg naar God. Hiermee maakt hij de vergelijking met de eerste
christengemeente, zoals beschreven is in Handelingen 4.
Hoewel de medebroeders het Praeceptum aanname, besefte men tegelijkertijd dat
het hoogste ideaal niet bereikt zou worden. Maar
de geloofwaardigheid om dit te willen bereiken
zorgde voor legitimiteit zowel in het privé  als in
het publieke domein. Hiermee maakte
Augustinus de koppeling dat keuzes in publieke
personen niet anders mogen zijn dan in het privédomein. Voor Augustinus was het
privéleven van deze personen zelfs ondergeschikt aan het publieke domein. Het
persoonlijke belang mag niet ten koste gaan van het algemeen belang. Door het
voor en naleven van de richtlijnen versterktte het bewustzijn van zijn
medebroeders dat ze een grote aantrekkingskracht hadden voor mensen in het
privé – en het publieke domein.
Een voorwaarde om deze overeenstemming tussen denken en handelen – en
daarmee de transparantie en integriteit te bereiken – beschrijft Augustinus in onder
andere zijn vervolgwerken De Civitate Dei (Stads Gods). De sleutel tot het
bereiken van integriteit is het hebben van innerlijke persoonlijke vrede, hetgeen
uiteindelijk kan leiden tot wereldvrede. Deze gedachte veronderstelt dat
overeenstemming en transparantie van denken en handelen de sleutel tot
wereldvrede is.
Boeiend vindt u niet? De stap om een debat over integriteit aan te gaan met
andere politieke partijen legt allereerst de vraag neer of de vrede in hen / onszelf
gestalte heeft gekregen. Want alleen deze ‘care of the self’ is de enige sleutel tot
integriteit om vrede op elk niveau van sociaal verkeer te kunnen bereiken.
Ik ben benieuwd hoe het debat zal gaan verlopen en of vanuit deze vrede het
besturen van Gemeente Putten versterkt kan worden. Een vervolg van het debat
zullen we als fractie verder gestalte geven in 2daagse sessie. Deze 360o graden
van bewustzijn als publiek persoon gaat verder dan alleen het denken en handelen
in de raadzaal, maar begint bij het eigen hart van een ieder.
JapkeNynke de Haas  de Vries
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Sinds de verkiezingen heb ik samen met Japke zitting in de commissie Ruimte. In
de vorige periode was de bemensing van deze commissie nagenoeg mannelijk.
Ook vanuit de ChristenUnie waren twee mannen (Henk en Bertus) in deze
commissie afgevaardigd.
Geagendeerd
Wat meer vrouwen zorgt wel voor andere discussies. Zo ook in de laatste
commissie van maandag 13 oktober. Wij Putten had een punt geagendeerd: de
openbare verlichting in het buitengebied. Wethouder Koekoek (van Wij Putten)
heeft in het kader van allerlei lopende convenanten en projecten (zoals het
regionale project ‘Veluwe donker en stil’) gewerkt aan het verwijderen van
overbodige verlichting. Dit is een bevoegdheid van de wethouder zelf, en wij als
raadsleden nemen daar dus ook geen besluit over. Wij waren dus ook erg
benieuwd waarom Wij Putten dit onderwerp in de commissie wilde bespreken.
Er niet mee eens!
Groot was onze verbazing toen bleek dat de dame van Wij het totaal niet eens
was met het besluit van haar eigen wethouder. Overbodige verlichting bestaat niet,
de lantaarnpalen zijn niet voor niets geplaatst. En zij als jonge dame moest ook in
het donker veilig de straat op kunnen. Het CDA deed er nog een tandje bovenop,
het verwijderen van verlichting zorgt voor meer auto’s die de sloot in zullen rijden.
Burgerparticipatie
Ik had in de commissienotitie de uitgangspunten van de wethouder zorgvuldig
bestudeerd. Verkeersveiligheid, sociale veiligheid en ecologische uitgangspunten
combineren is een uitdaging, maar ik denk dat de wethouder het best goed in
balans had weten te houden. En het traject van burgerparticipatie was in dit geval
zeer zorgvuldig gelopen: via persoonlijke brieven waren bewoners uitgenodigd om
mee te denken, en de meeste verzoeken waren ook gehonoreerd. Zelfs mensen
die vroegen om een extra lantaarnpaal hadden hun zin gekregen. Uiteindelijk
zouden 47 lantaarnpalen verdwijnen.
Overwegingen
Namens de ChristenUnie heb ik de wethouder meegegeven dat wij ons kunnen
vinden in dit besluit. In de fractie waren we het er al snel over eens: verlichting kan
ook schijnveiligheid geven (bijv. overvallers gebruiken lantaarnpaallicht om in te
schatten of hun slachtoffer een man of vrouw is). Ook de kracht van het eigen oog
mag niet onderschat worden. Mensen zijn niet meer zo gewend aan het donker,
maar als je je ogen de tijd geeft om zich aan te passen, zie je veel meer dan je
denkt. Ook verkeersveiligheid heeft twee kanten: met meer verlichting zijn
automobilisten geneigd om harder te gaan rijden (en geloof mij: in het
buitengebied wordt toch al veel te hard gereden. Die auto’s die het CDA in de sloot

Lantaarnpalen in het buitengebied
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zag liggen worden vaker veroorzaakt door te hard rijden of een slokje teveel op,
dan door te weinig verlichting).
Even afwachten
Natuurlijk moet de andere kant ook goed in de gaten gehouden worden. Het moet
voor iedereen wel veilig zijn om over straat te gaan. We wachten af of Wij Putten
hun eigen wethouder in deze zaak ook steunt, of dat ze met een motievreemd
aandeordevandedag komen om de beslissing terug te draaien. Wat de
ChristenUnie betreft kunnen deze 47 lantaarnpalen verwijderd worden.
Hoe denkt u over veiligheid in het buitengebied? Laat het me weten!
Arine van den Bor  de Jager

Fietsend door de begroting
Eén van de speerpunten van de ChristenUnie Putten is “Werken aan een sterke
en schone economie”. Om dit speerpunt inhoud te geven, pleit de ChristenUnie in
haar verkiezingsprogramma 20142018 voor “meer ruimte voor de fiets, uitgaande
van het scheiden van fietsers en het overig verkeer. Daarnaast is het belangrijk
dat er oplaadpunten komen voor elektrische fietsen.”
Geld steken in goede fietsvoorzieningen in  en naar  het centrum zijn over het
algemeen duurzame investeringen. Stimuleren van het fietsgebruik levert namelijk
veel voordeel op voor de 3 p’s : people, planet en profit. Denk aan:
• een grotere verkeersveiligheid (people, profit);
• een grotere aantrekkingskracht op vakantiegangers/recreanten (people, profit);
• een grotere aantrekkingskracht van het winkelcentrum (profit);
• minder CO2uitstoot (planet);
• betere gezondheid (people).
De behandeling van de begroting 20152018 staat voor 30 oktober 2014 op de
raadsagenda. De begroting is een vertaling van het beleid in geld. De onderdelen
uit het collegeprogramma zijn daarom terug te vinden in de begroting.
Dat brengt mij bij de volgende vraag: “Hoe staat het met die extra ruimte voor de
fiets in de begroting voor de komende jaren?” Dit heb ik onderzocht in de
programmabegroting 20152018. Hieronder vindt u mijn bevindingen als we langs
de thema’s “Ruimte en Leefomgeving” en “Economie en Recreatie” fietsen. Fietst
u mee?
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Thema Ruimte en Leefomgeving
De fietspaden langs de Harderwijkerstraat zijn bijna afgerond, maar voor de
komende jaren staat de aanleg van nog meer fietspaden in de begroting. Voor
nieuwe fietspaden langs de Zuiderzeestraatweg en de Waterweg zijn door de raad
kredieten beschikbaar gesteld voor ruim 1,9 miljoen euro. Ook voor uitbreiding van
fietsenstallingen en een fietsverbinding tussen het Station en Henslare deel 2 zijn
middelen vrijgemaakt. Wanneer de Henslare deel 2 klaar is, kan de Stationsstraat
worden afgewaardeerd waardoor deze (fiets)veiliger zal worden. Bovenstaande
projecten zijn ‘bestaand beleid’, dat wil zeggen dat al in eerdere begrotingen
rekening is gehouden met deze projecten.
Onder nieuw beleid (komend uit het collegeprogramma) zien we ondermeer de
volgende projecten:
• Herinrichting Fontanusplein € 170.000 (eenmalig);
• Reconstructies wegen € 300.000 (jaarlijks);
• Verkeerscirculatieplan centrum incl. detailhandelsvisie € 150.000 (eenmalig).
Wat mij betreft: een deel van dit geld besteden aan betere fietsvoorzieningen.
Thema Economie en Recreatie
Onder het thema ”Economie en recreatie” staat een aantal fietsmaatregelen met
als doelstelling de toeristische sector te helpen en het dorpscentrum bruisender te
maken. Het college gaat kijken of de fietspaden in onze gemeente (nog) beter
kunnen aansluiten op het fietspadennetwerk op de Veluwe. Daarnaast moet het
(nog) aantrekkelijker worden voor burgers om met de fiets naar het centrum te
komen. Dit vraagt om veilige fietsroutes en goede fietsparkeerplaatsen op logische
plekken. Tenslotte wil het college in 2015 een onderzoek uitvoeren voor het
verbeteren van het fietspad richting Voorthuizen. Hoeveel geld er begroot wordt
voor fietsonderzoeken en de daaruit voortvloeiende maatregelen is niet duidelijk.
Wel is duidelijk dat de kosten ten laste komen van het programma Economie en
Recreatie waarvoor jaarlijks circa 1,1 miljoen euro is begroot.
Conclusie
In veel ‘bestaand beleid’ heeft het college aandacht voor betere en veiligere
fietsvoorzieningen. Nieuw beleid (lees: extra geld) voor fietsvoorzieningen is er
echter niet, tenzij we fietsmaatregelen kunnen realiseren onder de producten:
“Herinrichting Fontanusplein”, “Reconstructies wegen” of “Verkeerscirculatieplan
centrum incl. detailhandelsvisie”. We zullen als ChristenUnie de komende tijd het
college aansporen, naast goede fietsenstallingen in het centrum, ook laadpalen
voor de elektrische fiets mee te nemen in de plannen.
Henk van de Langemheen
Commissielid Economie en Bedrijfsvoering
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Vluchtelingen in Putten
'Christenen vermoord in Syrie' en 'christenen onderdrukt in Nigeria'. Het zijn
krantenkoppen die veel voorkomen tegenwoordig. Zijn wij er aan gewend of zijn wij
druk met ons eigen leven in Nederland? Zijn het misschien de excessen die ons
nog raken? Afgelopen weekend las ik een tweet van Andries Knevel over Christen
in Syrie die medicijnen in namen om te sterven. Schokkend, vind ik dat.
Vanwege de huidige situatie in de wereld heb ik in de commissie Samenleving van
16 september namens de fractie van de ChristenUnie vragen gesteld aan het
college over de opvang van vluchtelingen in de gemeente Putten. Als Christenen
hebben wij de taak om te zorgen voor onze broeders en zusters die verdrukt
worden. De vragen die gesteld zijn aan wethouder Kleijer gingen over het aantal
vluchtelingen. Voor de gemeente Putten is het aantal vluchtelingen 23 voor 2014.
Voor de opvang van de vluchtelingen word gebruik gemaakt van kerken en andere
stichtingen. Als burgers van Putten kunnen we dus een aandeel leveren in de
opvang van vluchtelingen. De wethouder gaf in zijn beantwoording aan dat het
aantal vrijwilligers nog wel eens voor knelpunten zorgde. De activiteiten die
georganiseerd worden voor vluchtelingen zijn soms hele basale activiteiten.
Samen fietsen om het te leren en jezelf door het dorp te bewegen.
Laten wij als christenen oog hebben voor vluchtelingen in ons Putten. Mocht u
gevraagd worden en iets kunnen doen? Doet u het dan?
Groet!
TeunJan van Ooijen
Commissielid Samenleving

ChristenUnie presenteert kandidatenlijst Eerste Kamer
1. Prof. dr. Roel Kuiper
2. Prof. dr. Peter Ester
3. Mr. Mirjam Bikker
4. Drs. Herman Sietsma MPA
5. Prof. dr. Beatrice de Graaf
6. Mr. drs. Martijn van Meppelen Scheppink
7. Mr. HendrikJan Talsma
8. Drs. Gerdien Rots
9. Drs. Kees van Kranenburg
10. Mr. Jacqueline Koops

Oudplaatsgenoot en dochter van ....
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Ossenmarkt 2014
Als enige politieke partij waren wij afgelopen 8 oktober aanwezig op de
ossenmarkt.
Op de kraam hadden wij een flipover geplaatst met daarop de vraag of de
gemeente Putten de zorg goed geregeld heeft. Hierop konden voorbijgangers
middels een “geeltje” hun reacties geven.
Er bestaat nog veel onduidelijkheid en onwetendheid over hoe het allemaal zal
gaan vanaf januari 2015.
Vanaf die datum krijgt de gemeente op het gebied van zorg veel nieuwe taken
erbij. Bijna iedereen die zorg gebruikt of geeft gaat dat merken. Wij willen dat
mensen de zorg kunnen blijven ontvangen die ze nodig hebben. Als mensen door
de bezuinigingen echt in de knel komen vinden wij dat de gemeente uit eigen
middelen moet bijspringen.
“Samen zorgen we voor elkaar!”
De zorg verdient bij de ChristenUnie Putten dus veel aandacht, dit onderwerp was
immers één van onze speerpunten in de verkiezingscampagne voor de
gemeenteraad.
Het was goed om hieraan op de ossenmarkt aandacht te besteden. Vooral 's
morgens, met mooi weer, hadden wij veel aanloop, jammer dat het 's middags ging
regenen waardoor veel mensen weg bleven. Onze standbemanning, Arine, Peter,
Henk, en Gerard konden de meeste vragen gelukkig beantwoorden.
Duidelijk werd dat in de komende periode behoefte is aan duidelijke voorlichting en
informatie en enkele keren werd de wens geuit voor één aanspreekpunt. De
gemeente Putten werkt en zal blijven werken aan één WMO loket.
Naast dit onderwerp hebben wij op deze dag een aanloop kunnen nemen naar
onze ledenwerfactie 2015.
Bram Francken Promocommissie.
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Graag informeren we u nog een keer over informatie / digitale nieuwsbrieven
waarop u zich kunt abonneren. Altijd weer boeiend als u nog meer op de hoogte
wilt blijven van de actuele politiek.Dat betreft een veelheid aan zaken.
Bijvoorbeeld: hebt u via de media gehoord over de inbreng van de CU in de Tweede
Kamer en u wilt daar nog wat meer van weten; of u wilt weten waar de provinciale
CU Gelderland mee bezig is, of u bent nieuwsgierig naar een standpunt van een CU
fractie / kiesvereniging in de omgeving; wilt u zich laten informeren over de jongeren
afdeling van onze CU, Perspectief ?
U kunt zich abonneren via de site van de CU, www. christenunie.nl. Op deze site
gaat u naar "Mijn ChristenUnie"; u kunt daarop inloggen via een "icon" rechtsboven
in de werkbalk of helemaal onderaan de pagina "Mijn ChristenUnie" onder het kopje
"HANDIG" .
Inloggen kan als volgt: uw gebruikersnaam is uw lidmaatschapnummer en uw
wachtwoord is uw postcode (aan elkaar en met kleine letters); (dit geldt alleen als u
uw wachtwoord nog nooit hebt aangepast).
(Lukt het inloggen niet, dan is uw postcode niet uw wachtwoord en probeer dan om met bovengenoemde
gebruikersnaam een nieuw wachtwoord aan te maken via http://wachtwoord.christenunie.nl. Lukt dit ook
niet, neem dan contact op met helpdesk@christenunie.nl).

Kiest u de link contactgegevens; daar kunt u uw contactgegevens inzien en
eventueel wijzigen. (Misschien goed eens te kijken welke gegevens van u bekend
zijn, en deze te controleren). Hier kunt u zich abonneren op digitale nieuwsbrieven
van de ChristenUnie.
Verder vindt u hier ook: Mijn Profiel invullen. Het partijbureau schrijft in een
toelichting: "Hier kunt u  als u dat wilt  aan ons kenbaar maken wie u bent, wat uw
opleiding, interesses en ambities zijn. Als ChristenUnie willen wij graag talent
opsporen en onze leden en donateurs kansen bieden om mee te bouwen aan onze
partij. Misschien wilt u actief aan de slag als vrijwilliger in campagnetijd of wilt u
bestuurlijk actief worden, of wilt u meedenken over politieke standpunten op
landelijk niveau? "
Graag noem ik nog de link: vriend worden ; hier kan iedereen zich aanmelden als
vriend van de CU. Wist u dat iemand al vriend kan worden voor €2, per maand
(ook nog aftrekbaar voor de belastingen)? Kijk eens om u heen of u in uw omgeving
een vriend kunt werven.
Berend Haitsma

Op de hoogte
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Als coalitiepartij mogen wij als ChristenUnie Putten sinds een groot aantal jaren
een belangrijke bijdrage leveren aan het welzijn van onze gemeente.
Veel politieke beslissingen, zijn mede door onze inbreng, tot stand gekomen
waardoor ons dorp Putten een aantrekkelijke plaats is om te wonen.
Daarbij behoort Putten financieel gezien tot één van de meest gezonde
gemeenten van ons land.
Landelijk zit de ChristenUnie in de lift, dus is het de tijd om mensen te vragen mee
te helpen het verschil te maken en het werk te steunen met hun lidmaatschap.
Velen stemmen al jaren op de CU maar nog nooit is hen gevraagd lid te worden!
“We zijn een unie van christenen, en zonder leden geen ChristenUnie”.
Vanuit het partijbureau is een actie opgestart om de ChristenUnie naar een groter
aantal leden te brengen. Het doel is: “in 2015, 2015 nieuwe leden erbij”.
Met uw/jouw hulp willen wij daar de komende tijd een bijdrage aan leveren. U/jij
bent lid van onze partij en graag doen wij een beroep op u/jou om minstens één
nieuw lid te werven.
Met ons motto: “één nieuw lid….erbij” willen wij u/jou vragen om ons actief
behulpzaam te zijn tegen heel aantrekkelijk aanbod.
Als u/jij, als bestaand lid, één nieuw lid aanbrengt ontvangt u/jij € 17,50
reductie op uw/jouw lidmaatschap voor 2015.
Ook het nieuwe lid ontvangt € 17,50 korting op het lidmaatschap in 2015 (*)
Tips: vraag nieuwe leden binnen de kring van gezins of familieleden, vrienden,
kennissen, buren, mensen uit uw kerkelijke kring of werkomgeving.
De ChristenUnie is een ANBI instelling, dit betekent dat het bedrag aftrekbaar is
van de belasting.
Voor aanmelding en verdere vragen kunt u/jij contact opnemen via het mailadres:
a.bfrancken@filternet.nl of telefonisch: 0341352270 of mobiel: 0653734524.

Nieuwe leden………erbij.

(*) Contributie: zie https://www.christenunie.nl/nl/lidworden
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Bestuur:
 Gerard van den Brandhof tel 0341361542 Voorzitter

Kerkstraat 125 gjvdbrandhof@gmail.com
 Ina van de RidderVerweij tel 0341358503 Secretaris

Waterweg 47 secretariaat@putten.christenunie.nl
 Paul van der Leeden tel 0341454288 Penningmeester

Korenlaan 2a leeden@solcon.nl
 Bram Francken tel 0341352270 Propaganda

Jacob Catsstraat 83 a.bfrancken@filternet.nl
 Berend Haitsma tel 0341360953 Algemeen adjunct
Abdinkhofstraat 17 b.l.haitsma@solcon.nl

Wethouder:
 Ard Kleijer tel 0341353532 Wethouder

Calcariaweg 26 akleijer@putten.nl

Vertegenwoordigers in de gemeenteraad:
 Lubbert van den Heuvel tel 0341370258 Raadslid, vz

Korte Kerkstraat 4 lvdheuvel@putten.nl
 Peter Brink tel 0341361392 Raadslid

Bilderdijkstraat 57 pebrink@putten.nl
 JapkeNynke de Haasde Vries tel 0341355825 Raadslid

Harderwijkerstraat 52 jdehaas@putten.nl
 Arine van den Borde Jager tel 0341357465 RaadslidVanenburgerallee 22 avdbor@putten.nl
Commissieleden:
 TeunJan van Ooijen tel 0341785244 Samenleving

Prins Hendrikweg 18 email: tjvooijen@putten.nl
 Henk van den Langemheen tel 0341363684 Economie
Anna van Gelrestraat 17 email: hvdlangemheen@putten.nl

Fractiesecretaris:
 Gerrit Kroes tel 0341352851

Hoofdlaan 24 email: gkroes@wxs.nl

Website, Email adressen en rekeningnummer:
 Internet: http://putten.christenunie.nl
 Bestuur: bestuur@putten.christenunie.nl
 Fractie: fractie@putten.christenunie.nl
 Gironummer: 7865897 ten name van ChristenUnie Putten

ChristenUnienieuws:
 Henk van de Ridder tel 0341358503 Eindredactie

Waterweg 47 henk.vande.ridder@solcon.nl




